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Zamyšlení 
Žáci a učitelé ZŠ Poběžovice 
si společně se svým zřizovate-
lem dali za úkol, že se postup-
ně budou snažit oživit minu-
lost, kulturu a tradice zdejšího 
městečka. 
 A tak jsme se 5. 6.2010 v 15 
hodin sešli před místním 
MKIS, abychom zahájili tradi-
ci tzv. „Smetanovských dnů.“ 
Naším cílem bylo připomenout 
veřejnosti pobyt významného 
českého hudebního skladatele,
Bedřicha Smetany, právě u 
nás. 
O hlavní náplň odpoledního 
programu se postarali přede-
vším žáci a učitelé. L. Václa-
vovic, V. Knopf, A. Teplá, D. 
Adamcová, L. Moulis, Z. Král, 
žáci 8. a 9. r., bravurně nacvi-
čili a sehráli dle scénáře Mgr. 
V.Foista, ředitele školy a za 
hlavní režie Mgr. H. Teplé, 
učitelky 1. st. ZŠ, divadelní 
představení o pobytu mistra 
v rodině hraběte Thuna na 
zdejším zámku. Současně 
s tím v úvodním slově zabrou-

sili do historie, v níž krátce 
připomněli život této hraběcí 
rodiny. 
Jejich program doplnili někteří 
členové pěveckého sboru za 
doprovodu kytary V. Foista a 
houslí J. Dvořáčka třemi lido-
vými písněmi. Po nich násle-
dovalo poprvé veřejné vyhod-
nocení žáků – „borců“ ZŠ Po-
běžovice v oboru: sportovec, 
šikulka, obětavec a spolehlivý 
pomocník, slavíček, reprezen-
tant doma i v zahraničí a vše-
ználek. Pět nejlepších z 1. 
stupně a stejný počet žáků i ze 
stupně 2. převzalo tak na zá-
kladě výsledků školní ankety 
z rukou starosty a ředitele ško-
ly pěkné ocenění – naši „
Knihu čtyř ročních období“, 
jež byla společně se třemi part-
nerskými školami v rámci 
dvouletého projektu Comenius 
napsána ve třech jazycích, a 
dále velkou sladkou odměnu, 
která je má dostatečně posilnit 
do konce školního roku. 
Mezi vítěze patří:  

1. stupeň: sportovec: M. Cho-
dora /2. r./, šikulka: B. Řezá-
čová /1. r./, slavíček: D. Johán-
ková /4. r./, všeználek: V. Lou-
kota /3. r./, obětavec a spoleh-
livý pomocník: N. Jandová /3. 
r./,  
2. stupeň: sportovec: P. Bu-
rik /9. r./, šikulka: M. Kořínko-
vá /9. r./, slavíček: Š. Šlajs /7.
r./, reprezentant doma i 
v zahraničí: M. Ulrychová /9. 
r./, obětavec a spolehlivý po-
mocník: D. Adamcová /9. r./. 
      Hodnotné a krásné odpo-
ledne bylo završeno koncertem 
D. Demuthové, Ž. Vokálkové 
a Z. Šolcové, jež vystupují pod 
názvem „Musica Dolce Vita.“ 
Ve svém hudebním provedení 
doprovázeném sólovým zpě-
vem připomenuli řadu vý-
znamných mistrů vážné hudby. 
Škoda jen, že na jejich oprav-
du vysoce hodnotné umělecké 
představení zůstalo z veřej-
nosti málo diváků.    
                   Mgr. M. Šebestová 

Významný komponista v Poběžovicích ožil 

V sobotu 15. května v poběžo-
vické restauraci U Dušana pro-
běhla akce s názvem „Svatba 
nanečisto“. Program byl určen 
především pro nastávající man-
žele a pro všechny, kteří chtěli 
strávit příjemné chvíle. Svateb-
ní odpoledne ukázalo zájem-
cům, že svatba, i když v trochu 
netradičním duchu, může být 
krásná. U vstupu příchozí vítalo 
svatebně nazdobené auto a mo-
torka, která sklidila největší 
ohlasy návštěvníků. Po celém 
interiéru restaurace byly roz-

místěné svatební 
šaty, květiny a 

svatební dekorace, včetně sla-
vobrány.  
Prvním bodem programu byla 
přehlídka netradičních svateb-
ních šatů, tipů jak obléci na 
svatbu svědkyni, ženicha, či 
družičku. Vše bylo dozdobeno 
květinami a květinovými šper-
ky. 
Druhým bodem svatebního od-
poledne byly ukázky tvorby. 
Svatební účesy předvedla veli-
ce šikovná Milena Valešová, 
která má své kadeřnictví 
v Poběžovicích u Valtíře. Per-
fektní svatební líčení kosmeti-
kou Mary Kay předvedla Saša 
Doktorová. Poslední z ukázek 
byla tvorba svatebních kytic a 
dekorací od Elišky Váňové.  
Hladoví návštěvníci mohli 
v restauraci poobědvat či pove-
čeřet pravou svatební svíčko-
vou, kterou pro ně připravili 
Hrdovi. 
Poděkování patří  celé rodině 
Hrdových, za poskytnutí pro-
storu a podporu. Všem model-
kám a modelům. Firmě za kvě-
tinový sponzorský dar. Saše 
Doktorové, Mileně Valešové a 
všem ochotným lidem za půjče-
ní šatů, figurín, stojanů, motor-
ky a všech potřebných věcí 
k realizaci.          Eliška Váňová stránka 1 

Poděkování 
Žáci a vychovatelky Školní druži-
ny děkují Technickým službám 
města Poběžovice p. Antonymu, 
p. Bendovi, p.Ticháčkovi a p. Ho-
lému.  
Poděkování je za perfektní a rych-
lou spolupráci při převezení pís-
koviště, tabule z dřívějších prostor 
ŠD a osazení na školní zahradě. 
Taktéž za posekání a vyvezení 
trávy. 

Vychovatelky Tauchmannová  
a Adamcová 

Nevím, zda znáte ono rčení: S 
kůží na trh. Platí pro všechny, 
kteří jen tak nesedí doma a ne-
starají se jen o vlastní práh. I 
když, i toho je potřeba. Tak tře-
ba, když technické služby na 
práci nestačí nebo jsou líné - se-
kačku mají i řadoví občané, a 
když se nechtějí dívat na přerost-
lou trávu pod vlastními okny či 
před okny paneláku, kde bydlí za 
obecní ceny, stačí ji použít. Tře-
ba místo cvičení ve fitku. Co se 
dá za benzín, stojí fitko a energie 
také ubude. Jenže ono je snad-
nější kritizovat a pomlouvat. To 
nestojí nic a ještě si člověk uleví. 
Škoda ale, že se už nedělají čár-
ky za brigády. To by pak třeba v 
parku byla místa, o která by se 
starali členové organizací a do-
stávali by čárky: dítě do školy, 
obecní byt, aj. A co takhle vy-
hlásit (zastupitelstvo, rada, sta-
rosta) soutěž? Zájemci - nejen 
organizace, ale i konkrétní osoby 
že by si vzaly pod patronát třeba 
nějaký kousek území či keř či 
strom? Což musí být za vším jen 
peníze?  
Dnes, když už jsme v těch pří-
slovích „je každý svého štěstí 
strůjcem“, bohužel často na úkor 
těch. kteří stále nosí „kůži na 
trh“. Těm se dostane častěji po-
mluv než pochval. Je mnoho lidí, 
kteří ví sice, jak by se to mělo 
dělat... Ale!  
Teď trochu konkrétněji. Byl vel-
mi hezký den. Základní škola 
chtěla dát o sobě vědět Děti - bu-
doucnost národa! Sice fráze po-
někud otřepaná, leč pravdivá. I 
pro budoucnost Poběžovic. Ale 
proč se na velmi hezký „skeč“ 
připomínající krátký pobyt Bed-
řich Smetany v Poběžovicích 
přišlo podívat tak málo lidí? Na-
víc se tu vyhlašoval „borec ro-
ku“ a křtila kniha, ve které se 
Poběžovice prezentovaly jako 
součást Evropy, byť až trochu 
moc otřepaným způsobem. Kde 
bylo zastupitelstvo města? Rada? 
Rodiče a příbuzní žáků? Přízniv-
ci školy? A hlavně...krásný kon-
cert a po němu opuštěné harfe-
nistky vlekoucí své harfy do au-
ta. Starosta a místostarosta sami 
město nezachrání. Ani jeho po-
věst. Jít s kůží na trh. Na to se 
musí připravit kandidáti do 
obecních voleb. Doufejme jen, 
že jejich volební program nebu-
de zároveň jen první schod k je-
jich další politické kariéře a že 
budou schopni si k sobě vybrat 
lidi, kteří budou mít opravdový 
zájem o obec, a to nejen o eko-
nomiku, ale i o kulturu a také 

Svatba na nečisto 

Kino Poběžovice  
červenec 2010:  

2. Sex ve městě 2 /USA/  
9. Podivní /USA/SAE/  
16. Kuky se vrací /ČR/  
23. Robin Hood /USA/  
30. Zelená zóna /USA/ 

Svaz chovatelů koní 
západní Čechy pořádá 

XIII. ročník 
Oblastní přehlídky tříletých  

teplokrevných klisen -  
Svržno 2010. 

Dne 5. července od 10,00 hodin, 
bohatý doprovodný program, 

divácká soutěž a tombola, 
výstava dětských malíř. prací, 
vstup 50.-Kč, děti do 150 cm 

zdarma, rodina 2+2 - 100.-Kč. 



 

Pracovníci Služeb města Poběžovi-
ce měli letos start do boje s trávou 
ztížený. Zpočátku deštivé počasí 
jim nedovolilo zahájit sekání ploch 
včas a nyní, kdy tráva roste jako z 
vody nemohou tento časový výpa-
dek dohonit. Přestože je nasazena 
veškerá technika i lidská síla, ne-
jsou ještě posekány všechny travna-
té plochy a to hlavně v okolních ob-
cích. Jen posekání hřbitova, včetně 
prostor mezi hroby, zabere pracov-
níkům několik dní usilovné práce. 
I přesto však stačili provést kom-
pletní stavbu chodníku včetně kana-
lizační vpusti na křižovatce Slovan-
ské s Masarykovou ulicí. 

   

Pohledy   

 
 

nazpátek 

Výběr z usnesení ze 81. jednání RM Poběžovice, ze dne 24.5.2010 
♣ RM ukládá tajemníkovi MěÚ ve spolupráci s vedoucím Odboru výstavby a životního prostředí MěÚ Poběžovice a vedoucím 

Služeb města Poběžovice připravit do příštího jednání RM návrh na řešení parkovacích míst v ulici Budovatelů u domu čp. 
387, 388, 389. 

♣ RM schvaluje nájemní smlouvu na nebytové prostory v levé části přízemí bytového domu čp. 50 na nám. Míru v Poběžovicích 
(ve směru ke Spojeneckému náměstí) s Milenou Stauberovou, Havířská 1130, 330 23  Nýřany a pověřuje starostu jejím podpi-
sem. 

♣ RM ukládá starostovi písemně odpovědět pí. Miroslavě Němcové na její žádost o sdělení termínu výkupu jejího pozemku do-
tčeného stavbou přeložky komunikace a důvodu neuzavření nájemní smlouvy na dotčený pozemek. 

♣ RM promíjí úhradu místního poplatku za likvidaci domovního odpadu za rok 2010 pro Ondřeje Bufku, který žije trvale v Ang-
lii a Marii Homonajovou, žijící trvale v obci Hošťka na Tachovsku. 

♣ RM ukládá tajemníkovi MěÚ Poběžovice písemně vyzvat p. Antonína Komendu, Květinová 99, Poběžovice k posunutí plotu z 
neoprávněně oploceného městského pozemku na původní hranici jeho pozemku. 

♣ RM schvaluje rozpočtová opatření č. 02/2010 v předloženém znění. 
♣ RM rozhodla o vyhlášení výběrového řízení na dodavatele vybavení keramické dílny v rámci projektu „Zlepšení životního 

prostředí v budovách občanské vybavenosti města Poběžovice z iniciativy dětí a mládeže za přispění výtvarných aktivit“ s tím, 
že město osloví v souladu se směrnicí o zadávání veřejných zakázek malého rozsahu následující 3 firmy: 1. REALISTIC, a.s., 
Závodu míru 4, 360 17  Karlovy Vary; 2. ZEZ PRAHA, a.s., U Elektry 650/50, 198 00  Praha 9-Hloubětín; 3. BVD PECE 
spol. s r.o., Podlesí 103, 306 01  Karlovy Vary.  

♣ RM ustanovuje 3 člennou komisi pro vyhodnocení nabídek podaných ve výběrovém řízení na dodávku vybavení keramické 
dílny v rámci projektu „Zlepšení životního prostředí v budovách občanské vybavenosti města Poběžovice z iniciativy dětí a 
mládeže za přispění výtvarných aktivit“ pro Základní školu Poběžovice v tomto složení: 1. Mgr. Vladimír Foist, ředitel ZŠ 
Poběžovice, 2. Lenka Pekárová, radní města, 3. Marie Nechoďdomů, zastupitelka města. 

♣ RM souhlasí s provedením zajišťovacích nebo likvidačních prací na starých důlních dílech na svých pozemcích v k.ú. Ohnišťo-
vice firmou ARCADIS Geotechnika a.s., Geologická 988/4, 152 00  Praha 5. 

♣ RM bere na vědomí dopis MVDr. Pavla Kroupy, Šibanov čp. 1, vyjádření MěÚ Domažlice, odboru životního prostředí, ve 
kterém se upozorňuje na poškození koruny hráze malé vodní nádrže na návsi v Šibanově, vzniklé vlivem přejezdu nákladních 
vozidel dopravujících vytěžené dřevo z okolních lesů, ukládá starostovi projednat tuto situaci se správcem městských lesů a 
zástupci firem Lesy ČR, a.s. a LST, a.s., Trhanov, za účelem zjednání nápravy současného stavu. 

♣ RM souhlasí s provedením okleštění stromoví a jiných porostů, ohrožujících venkovní elektrické vedení, na pozemcích p.č. 176 
a 711 v k.ú. Šitboř, v souladu se žádostí firmy ČEZ Distribuce a.s., Teplická 874/8, 405 02  Děčín 4 s tím, že okleštění provede 
na své náklady žadatel, včetně odklizení dřevní hmoty. 

♣ RM nesouhlasí s pronájmem části pozemku p.č. 490/1 o výměře cca 8 m2, jak o něj požádal p. Lukáš Vorlíček s tím, že usklad-
něním paliv. dřeva by došlo k nežádoucímu narušení vzhledu tohoto pozemku v centru města. 

♣ RM souhlasí s ukončením nájemného vztahu k bytu v Mariánské ulici s p. Františkem Ferkem a uzavřením nájemní smlouvy s 
pí. Olgou Billou mladší, za předpokladu, že nový nájemce zároveň převezme závazek splácení dlužného nájemného ve výši 
40.863.-Kč s konečným termínem uhrazení do 31.12.2012. 

♣ RM předběžně souhlasí s prodejem části pozemku p.č.475/1 o výměře cca 30 m2, v k.ú. Poběžovice, doporučuje ZM schválit 
záměr města prodat uvedenou část pozemku a ukládá starostovi žádost předložit na nejbližším jednání ZM k projednání. 

♣ RM souhlasí s prominutím poplatku ze vstupného z akce Seniorské odpoledne, konané dne 6.5.2010 v sále hotelu Hubertus dne 
6.5.2010, podané Svazem postižených civilizačními chorobami Poběžovice. 

♣ RM souhlasí s poskytnutím sponzorského daru ve formě úhrady nákladů na autobusovou dopravu členů Svazu postižených 
civilizačními chorobami Poběžovice na hudební koncert z Poběžovic do Domažlic a zpět, uskutečněnou dne 12.5.2010. 

♣ RM souhlasí s pronájmem části pozemku p.č. 13/2 o výměře cca 15 m2 v k.ú. Poběžovice p. Karlu Bednárovi, Masarykova čp. 
202, Poběžovice, za účelem oplocení a vybudování zařízení pro volnočasové aktivity obyvatel bytového domu čp. 202 v Masa-
rykově ulici s tím, že pozemek bude žadatel řádně udržovat. 

♣ RM bere na vědomí žádost Hasičského záchranného sboru Plzeňského kraje, územního odboru Domažlice o vydání písemného 
stanoviska k zabezpečení akceschopnosti JPO II v roce 2011 a ukládá starostovi předložit ji k projednání v nejbližším zasedání 
ZM. 

♣ RM bere na vědomí svolání místního šetření ve věci realizace stavebních prací na akci „Poběžovice, Šandova ulice řadové 
domky, kolna na zahradnické nářadí a přístřešek,“ jehož investorem je Stavební bytové družstvo  
„Poběžovice - družstvo“ a na akci „Poběžovice, Mariánská ulice, dostavba chodníku a parkoviště pro osobní auta,“ jehož inves-
torem je město Poběžovice, kvůli zásahu zemních prací do prostoru bývalého hřbitova u čerpací stanice Poběžovice. 

♣ RM bere na vědomí rozhodnutí Regionálního řídícího výboru regionu Šumava o přidělení příspěvku z dispozičního fondu  na 
akci Poběžovické pouťové slavnosti ve výši 3.000 € a na Česko-německý cyklistický závod  
„Silný kafe“ ve výši 1.949 €. 

♣ RM bere na vědomí informaci Pozemkového úřadu Domažlice, o zahájení prací na Komplexních pozemkových úpravách v k.
ú. Ohnišťovice. 

Výběr z usnesení z 82. jednání RM Poběžovice, ze dne 7.6.2010 
♣ RM souhlasí se zapojením Základní školy Poběžovice do projektu Hospodářské komory Domažlice a Klatovy  

„Mechatronika do škol,“ v rámci kterého bude škola, za spoluúčasti města ve výši cca 60 tis. Kč, vybavena CNC stroji 
pro výuku základů programování těchto zařízení. 

♣ RM doporučuje ZM Poběžovice projednat a schválit zabezpečení chodu JPO II v roce 2011 a to v rozsahu předchozích let. 
♣ RM ukládá starostovi předložit projektovou dokumentaci plynofikace domu čp. 92 ve Vranovské ulici k posouzení nezávislé 

firmě, zabývající se problematikou plynofikace objektů. 
♣ RM schvaluje návrh změny dopravního značení přeložky komunikace 195/II a souvisejících křižovatek tak, jak bylo navrže-

no a odsouhlaseno zástupci města, SÚS Domažlice, DI Policie ČR v Domažlicích a odboru dopravy MěÚ Domažlice a uklá-
dá starostovi zaslat správci dotčených komunikací SÚS Domažlice výzvu k podání žádosti o změnu dopravního značení na 
předmětných komunikacích. 

♣ RM ukládá starostovi oslovit k podání nabídek na zpracování projektové dokumentace zateplení bytových domů čp. 141, 
145, 146, 116 a 89 firmy: STAFIN projekty a stavby, s.r.o., Plzeň; Sládek stavby, s.r.o., Plzeň; Krutina Pavel, Kozinova 86, 
Domažlice. 

♣ RM souhlasí s uzavřením veřejnoprávních smluv s obcemi správního obvodu města Poběžovice, které o to požádají, na vý-
kon přenesené působnosti evidence obyvatel s tím, že částku za jeden úkon stanovuje ve výši 50.-Kč a doporučuje ZM při-
pravené veřejnoprávní smlouvy schválit. 

♣ RM schvaluje uvolnění částky do 40.000.-Kč z rozpočtu města na nákup zařízení k částečné obnově ozvučovací aparatury 
města, v souladu se schváleným rozpočtem. 

♣ RM bere na vědomí dohodu se Západočeským muzeem v Plzni o provedení dvou sond na místě bývalého hřbitova v Šando-
vě ulici, v souvislosti s plánovanými investičními akcemi. 

♣ RM schvaluje návrh rozpočtu Poběžovických pouťových slavností na rok 2010 s tím, že výdaje nepřekročí částku 260.000.-
Kč a celkový ekonomický výsledek po započtení grantu ve výši 125.000.-Kč nebude záporný. 

♣ RM bere na vědomí uzavření smlouvy o zajištění zpětného odběru elektrozařízení předloženou firmou ELEKTROWIN a.s., 
Praha. 

♣ RM bere na vědomí uzavření kupní smlouvy s Pozemkovým fondem ČR na pozemky p.č. 664/32 a 664/95 v k.ú. Poběžovi-
ce. Jedná se o pozemky u pily p. Maiera, které za celkovou cenu 2840.-Kč PF ČR prodává městu. 

♣ RM schvaluje darovací smlouvu firmy ASEKOL s.r.o., Dobrušská 1, 140 00  Praha 4, kterou převádí částku 45.500.-Kč 
městu na zřízení a vybavení sběrného dvora. 

♣ RM schvaluje smlouvu o zajištění uměleckého vystoupení č. 220810 vystoupení skupiny PILSNER QUEEN TRIBUTE 
BAND v programu Poběžovických pouťových slavností 2010 za cenu 16.000.-Kč a pověřuje starostu podpisem. 

♣ RM ukládá starostovi a vedoucímu Služeb města Poběžovice zjistit aktuální stav komunikace do Sezemína a předložit návrh 
na její částečnou opravu. 

♣ RM bere na vědomí upozornění Policie ČR obvodního oddělní Poběžovice na nevhodné parkování vozidel v Šandově ulici a 
potřebě osazení zrcadla na křižovatku u kostela, kde jsou při příjezdu z horní části nám. Míru, směrem ke Spojeneckému 
náměstí, špatné výhledové poměry, vjíždění vozidel na hlavní silnici je nebezpečné a ukládá starostovi projednat podmínky 
osazení zrcadla se správcem komunikace SÚS Domažlice. 

 

  

7.8.2010 proběhne od 14 hodin v 
areálu kláštera Chotěšov již osmý 
ročník tradiční benefiční akce Večer 
pro klášter Chotěšov. Pořadatel be-
nefice, občanské sdružení Chotě-
šovská vlna, si klade za cíl touto ak-
cí zviditelnit ohroženou památku a 
upozornit odbornou i širokou veřej-
nost na její neutěšený stav. Program 
bude, jak je dobrým zvykem, velice 
rozmanitý. Od historické rekon-
strukce bitvy, jíž se zúčastní přes sto 
šermířů v plné zbroji, se dostaneme 
přes odborné přednášky, divadlo až 
k vystoupení mnoha hudebních sku-
pin, například folkové Slepé koleje 
nebo výborného vokálního kvintetu 
Hlasoplet. V noci se návštěvníci 
mohou těšit na oživené prohlídky v 
tajemných chodbách kláštera a efek-
tivní noční ohňovou show. Dopro-
vodný program tvoří prohlídky kon-
ventu kláštera, barokních a gotic-
kých sklepů, historické řemeslné tr-
hy, hry pro děti a mnoho dalších bo-
dů programu, které zpříjemní ná-
vštěvníkům pobyt v klášteře. Kdo 
přijde, ten se jistě nudit nebude. Fi-
nanční prostředky získané z prodeje 
vstupenek budou použity na 
sbírku ,,Kup si své okno" a na úhra-
du bezplatných brigád na údržbu 
kláštera a přilehlých zahrad. Přijďte 
spojit příjemné s užitečným.  

Zábava v Chotěšově 

budou už konečně schopni pocho-
pit, co je to „bonton“ tj. vystupo-
vat nejen za sebe, ale i za obec a 
dát to obci také najevo. A to hlav-
ně v kultuře, že dokáží podpořit 
snahy všech, kteří se pokoušejí 
rozdávat radost a uvádět lidi „do 
vyšších duchovních sfér“. A mož-
ná pak dokáží i vybrat skutečného 
správce a zámek opět alespoň v 
daných možnostech ožije a nebude 
působit tak syrovým a osamělým 
dojmem (a to i přes pěknou výsta-
vu p. Šindeláře) jako v minulých 
dnech Česko - bavorských slav-
ností.                     Marie Špačková 
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Po roce se opět ptám: Kdo 
schválil tu elektrickou hrůzu, 
která je rozmístěná v památ-
kové zóně? Sloupy jako pro 
provazochodce a osvětlovací 
těleso nic moc pěkného. Tako-
vá světla by šla na kraj obce. 
Co na to památkáři? Buď o 
tom neví nebo měli mlhu před 
očima. Nejsem sice odborník, 
ale trochu estetického cítění 
mám. Sloupy někde hnědé, 
jinde pozink nebo co to je. 
Jsme zadluženi a ještě se roz-
hazují peníze za takové hrůzy. 
I kdyby se na to dostala dota-
ce, je těch peněz škoda. 
Mrzí mě, že nemůžu pochvá-
lit, snad jen děti ze školy, kte-
ré krásně pomalovaly autobu-

sovou čekárnu. 

Před rokem jsem kritizovala 
odpadkové koše - jejich nedo-
statek zrovna u autobusové 
zastávky, neseřazené schody u 
sv. Jana a haldu hlíny proti ki-
nu. Kdyby se nepotřebovala 
hlína na zavezení septiků mezi 
bytovkami asi by tam stála na 
svém místě dál. A letos? Je to 
ještě horší - neposečená tráva 
neupravené náměstí. 
Pomalu si začínám myslet, že 
jsme město paskvilů a začí-
nám se stydět, že jsem z Pobě-
žovic. Žiji tu přes 60 let, mož-
ná mi nebude dopřáno být tu 
dlouho, ale tohle mě šíleně 
štve. Co tam na tom výboru 
děláte?    

 L. Bártová 

V Poběžovicích do roka a do dne 

Recyklace vytříděných odpadů. 
V časných ranních hodinách 
dne 22. 5. 2010 měli nejoběta-
vější členové Českého rybář-
ského svazu v Poběžovicích 
napilno. 
Právě na rybníce pod místní zá-
kladní školou probíhalo okresní 
kolo rybářské soutěže „Zlatá 
udice“, do níž se zapojilo cel-
kem pět šestičlenných družstev 
ze Kdyně, z Horšovského Tý-
na, Domažlic, Bělé nad Radbu-
zou a samozřejmě i z Pobě-
žovic. Soutěžilo celkem 30 dětí 
(vítězů z místních kol „Zlaté 
udice“) v doprovodu a pod ve-
dením 10 dospělých. 
K dispozici byl nejen rybník, 
ale pro další discipliny bylo po-
třebné také škvárové hřiště pod 
zámeckým parkem. A tak si 
všichni soutěžící během dopo-
ledne i odpoledne prověřovali 
svoje teoretické i praktické 
znalosti zasahující nejen do ry-
bolovu, ale spjaté rovněž 
s botanikou, biologií. Nesměla 
chybět ani obratnost, přesnost, 
bystrost, pohotovost a trpěli-
vost.“ Dokonce i počasí, tak 
nezbytné pro celý průběh sou-
těže, se umoudřilo a svatý Petr 
nás měl všechny rád,“ notovali 
si hlavní organizátoři z řad 
místní MO ČRS. 
Práce a starostí kolem bylo až 
nad hlavu, ale vše se nakonec 
vydařilo. Slavnostní vyhlašová-
ní výsledků proběhlo po 16. 
hodině a ceny, o něž se postaral 
svým finančním sponzorským 
darem p. poslanec Jan Látka, 
který nás přišel podpořit i 
osobně, dále místní podnikatel 
Jiří Hrda, Pavel Horváth a po-
mocnou ruku podaly i Lesy ČR 
a samozřejmě MO ČRS, puto-
valy do rukou rybářů z H. Tý-
na, vítěze soutěže, dále mla-
dým rybářům ze Kdyně a jako 
3. skončili rybáři z Bělé. 
V kategorii žáků obsadil 1. 
místo V. Váchal ze Kdyně, me-
zi dorostenci vynikl A. Prchal 
z H. Týna a nejlepší žákyní se 

stala L. Stieberová z Domažlic. 
Doma nám tedy nezůstalo nic, 
škoda. Přestože máme v Pobě-
žovicích šikovné mladé rybáře, 
štěstí nám tentokrát tolik ne-
přálo. David Karban se umístil 
za dorostence na 2. místě a je-
ho mladší  sestra  Jana 
v kategorii žákyň skončila na 
3. místě. Bohužel naše MO 
v současné době nemůže naše 
děti podporovat tak, jak by-
chom si přáli, neboť odbahnění 
rybníka Ohnišťovice v hodnotě 
cca 15 mil. korun nás značně 
zadlužilo. Proto také vybavení 
našeho rybářského kroužku ne-
ní úplně nejmodernější. Smut-
né je, že se k našim dětem zády 
postavilo i město Poběžovice. 
Rybářské kroužky z ostatních 
měst každoročně dostávají pří-
spěvek cca 5 000 Kč na provoz 
a v době, kdy se u nich koná 
okresní kolo „Zlaté udice“ 
částku dvojnásobnou. Při koná-
ní „Zlaté udice“ v roce 2005 
jsme se obrátili s žádostí o pří-
spěvek na město. Rada města 
odsouhlasila tenkrát částku „
2 000“ Kč do dnešního dne děti 
neobdržely ani tuto směšnou 
částku?  
 Poděkování zcela na závěr pat-
ří p. J. Váňovi – jednateli MO a 
celé jeho rodině, p. J. Šebesto-
vi- předsedovi MO, celé rodině 
Karbanových, dalším členům 
organizace, kteří jakkoliv přilo-
žili ruku k dílu, dále Technic-
kým službám Města Poběžovi-
ce, které nám vzorně posekaly 
hřiště, všem rybářům i nerybá-
řům, jimž nebyl tento den lhos-
tejný, a přišli se na nás alespoň 
podívat. 
Tato soutěž probíhá u nás kaž-
dých pět let a bylo by dobré, 
kdyby se u nás stala takovou 
tradicí jako je tomu např. 
v Bělé nad Radbuzou.  Dnes 
pouze závidíme, ale stále věří-
me v lepší zítřky. 
     
    Výbor MO ČRS Poběžovice 

Zlatá udice právě v Poběžovicích 

stránka 5 

Vytříděný odpad z barevných zvonů -  s papírem, sklem a plasty 
spolu s nápojovými kartony je v Poběžovicích pravidelně vyvá-
žen firmou Ekosepar Nýřany. Co se dále děje s těmito odpady? 
Jednotlivé druhy odpadů je nutné nejprve dále dotřídit na tzv. 
dotřiďovacích linkách, kde se odpady třídí na jednotlivé druhy 
podle jejich dalšího zpracování (recyklace) a zároveň se odstra-
ňují nežádoucí příměsi, nečistoty a odpady.  
Dotřídění  a zpracování papíru   
Papírové odpady, které odložíme do modrého kontejneru - zvo-
nu, jsou z mnoha různých druhů papírů. Z jiného papíru jsou 
noviny, z  jiného je krabice od televize. Každý druh se také roz-
dílně zpracovává. Proto je potřeba sběrový papír vytřídit na jed-
notlivé druhy, které se lisují do balíků a odváží ke zpracování 
do papírny.  
Slisovaný sběrový papír poslouží k výrobě nového papíru, stej-
ně jako když se vyrábí ze dřeva, přidává se do směsi na výrobu 
papíru. Papír je možné takto recyklovat asi pětkrát až sedmkrát.  
Výrobky z recyklovaného papíru známe jako novinový papír, 
sešity, lepenkové krabice, obaly na vajíčka, toaletní papír apod.  
Dotřídění a zpracování skla.  
V Poběžovicích nerozlišujeme barvy skla a třídíme sklo do zvo-
nů (bílých i zelených) bez ohledu na jeho barvu. Tyto barevné 
skleněné odpady se nejprve předtřiďují ručně a jsou odstraněny 
největší kusy nečistot. Poté střepy putují na speciální automatic-
kou linku řízenou počítačem, kde je směs vyčištěna od drob-
ných nečistot (víček a dalších drobných předmětů) a s pomocí 
soustavy drtičů a sít upravena na kvalitu požadovanou zpraco-
vatelem. Takto upravená směs z barevného nebo čirého skla se 
odváží ke zpracování do skláren 
Do kontejneru na sklo lze odkládat veškeré obalové (lahve a 
sklenice) a tabulové sklo. Pro další zpracování je velmi vhod-
né, aby sklo v nádobě bylo co nejméně rozbité. Ideální je, 
pokud se lahve zbaví kovových uzávěrů. Do kontejneru se ne-
smí ukládat drátosklo (bezpečnostní sklo s drátěnou sítí), auto-
skla, zrcadla, keramika, a porcelán.  
Recyklací skla se dá ušetřit přes devadesát procent energie, než 
při výrobě z přírodních zdrojů. Ušetří se tak velké množství pís-
ků, živce a dalších nerostů, jejichž těžba hyzdí krajinu. Recyk-
lace skla je teoreticky neomezená. K výraznému zlepšení situ-
ace v recyklaci skla v České republice přispělo vybudování tří 
moderních recyklačních linek (Praha, Příbram, Karlovy Vary) a 
jejich následné rozšíření o optické třídění, které přispívá ke zvý-
šení kvality výsledného produktu. 
Dotřídění  a zpracování  plastů.   
Ze směsi plastů se vytřídí nápojové kartony a potom se ručně 
vybírají PET láhve, fólie a pěnový polystyren, které mají speci-
ální samostatné zpracování. Pracovníci z pásu vyhazují i nečis-
toty, které do plastů nepatří. Vytříděné druhy plastů včetně zby-
lé směsi plastových odpadů se lisují do balíků a odváží ke zpra-
cování na recyklační linky.  
Každý druh plastů je zpracováván jinou technologií, protože 
mají odlišné složení a vlastnosti. Z PET láhví se vyrábějí vlák-
na, která se používají jako výplň zimních bund a spacáků nebo 
se přidávají do tzv. zátěžových koberců. Z fólií (sáčků a tašek) 
se opět vyrábějí fólie a různé pytle, např. na odpady. Pěnový 
polystyren slouží k výrobě speciálních cihel. Ze směsi plastů lze 
vyrábět odpadkové koše, zahradní nábytek, zatravňovací dlaž-
bu, protihlukové stěny u dálnic apod. Například firma U -
TRANSFORM CZ v Stodě je významnou zpracovatelskou ka-
pacitou pro třídění a recyklaci plastových odpadů v Plzeňském 
kraji 
Recyklace nápojových kartonů.   
Nápojové kartony třídíme do kontejnerů společně s plasty. 
Na třídící lince jsou odděleny od plastů a dále je možné je re-
cyklovat dvěma způsoby:  
V papírnách – papír tvoří většinu tohoto obalu, takže je možné 
ho zpracovávat stejně jako starý papír. Další vrstvy z hliníku a 
polyethylenu lze využít přímo v papírně při výrobě páry nebo 
pro ohřev vody či dále zpracovat na palety apod.  
Na speciální lince - nápojové kartony se rozdrtí a drť se za tep-
la lisuje do desek, které je možné použít např. jako stavební izo-
lace. Zpracovatelská linka na nápojové kartony byla vybudová-
na v Nové Pace.  
Čerpáno z informací elektronického zpravodaje společnosti 
EKO-KOM.   
 

              Odbor výstavby a  životního prostředí MěÚ Poběžovice 



UPOZORNĚNÍ 
Místní poplatek:   

   

za odpady 
je splatný do 

 30.6.2010. 
  

Poplatky se hradí  
v pokladně  

MěÚ Poběžovice. 

Vážená paní Bártová, tu  
„elektrickou hrůzu,“ jak jste 
nazvala nová svítidla veřejného 
osvětlení na náměstí Míru a 
nejbližším okolí, samozřejmě 
památkáři schválili - bez jejich 
vyjádření by si nikdo v památ-
kové zóně nedovolil takovouto 
akci realizovat. Rovněž odsou-
hlasili i část pozinkovaných a 
část lakovaných sloupů a mů-
žeme si o tom myslet své. Je 
třeba zdůraznit, že akci uložení 
elektrických kabelů a rekon-
strukci veřejného osvětlení rea-
lizovala společnost ČEZ a.s. a 
město mohlo detaily těžko 
ovlivnit. Osvětlovací tělesa na 
lakovaných sloupech jsou pro-
vizorní a budou po doručení 
výrobcem, dle sdělení ČEZu, v 
nejbližší době vyměněna za ji-
ná, která město odsouhlasilo. 
Myslím, že by bylo vždy lepší 
si informace ověřit, než bude-
me soudit.  
U zastávky ČSAD v Masary-
kově ulici byl léta betonový 
odpadkový koš, ale i ten před 

časem jakýsi vandal rozbil, 
stejně jako střechu a plášť au-
tobusové čekárny. Většina 
plastových košů rozmístěných 
po městě byla zničena, ale jak 
si snad většina občanů všimla, 
jsou již dnes vyměněny a to i 
ve zmiňované zastávce.  
Co se týká haldy hlíny naproti 
kinu, ta již zmizela. Ale k celé 
situaci za domy v Šandově uli-
ci: Souhlasím, že stav je neutě-
šený a trvá to již několik let. 
Přiznám se, že jsem příliš ne-
tlačil z pozice své funkce na 
dořešení zahrad, zahradních 
domků a parkoviště se zelení. 
Důvodem byly v minulém ob-
dobí finance a pak i skutečnost, 
že v domě v Šandově ulici 
bydlím a kdyby se v tíživé fi-
nanční situaci dělaly úpravy za 
domem, kde bydlím, to by byl 
teprve oheň na střeše. V sou-
časné době jsou úpravy povo-
leny. Je předjednán archeolo-
gický průzkum, který je ne-
zbytný. A nebude levný - cca 
300 tis. Kč. Pak budou veškeré 

úpravy dokončeny. Pokud vše 
půjde a věc nezkomplikují ar-
cheologové, věřím, že to bude 
do konce roku.   
V čem s Vámi, paní Bártová 
nemůžu vůbec souhlasit, je kri-
tika na neposečenou trávu. 
Každý jistě ví, jak dlouho trva-
lo deštivé počasí, které nedo-
volovalo rychle rostoucí trávu 
sekat hned. Není v silách pra-
covníků města toto časové 
manko první seče dohonit. 
Uvědomte si, kolik travnatých 
ploch je třeba sekat (včetně 
parku, hřbitova a všech obcí - 
částí města). Tady by bylo tře-
ba trochu shovívavosti. Škoda, 
že rychle zapomínáme. Ještě 
před několika lety se tu měřila 
výška trávy městem, kdy je již 
povinností firmy zajišťující 
údržbu veřejných prostranství, 
zahájit sekání a to bylo udržo-
vaných ploch mnohem méně. 
Přestože jsou výtky a i já ne-
jsem plně spokojen, jsem pře-
svědčen, že údržba zelených 
ploch v porovnání s ostatními 
městy v okrese patří k nejlep-
ším.  
Náměstí? Myslím, že na jeho 
definitivní podobu si budeme 
muset ještě nějaký čas všichni 
počkat.   
A nakonec. Co na tom výboru 
děláme? Pracujeme. A věřte, 
že to není jednoduché. Pokud 
jste se touto otázkou chtěla ze-
ptat na práci úředníků, tak pra-
cují velmi dobře. A pokud hod-
notíte práci mou a zastupitelů, 
věřím, že svůj názor vyjádříte 
v komunálních volbách. 
                       Mgr Hynek Říha 
                       starosta 

stránka 6 

V z p o m í n k a 

POBĚŽOVICKO  –  vydává Město Poběžovice, nám. Míru 47, tel. 379 497 281, fax 379 497 211, e-mail: mupobezovice@arcom.cz 
http://www.pobezovice.cz * Redaktor Vojtěch Kotlan * Vydavatel si vyhrazuje právo na jazykovou úpravu. Názory vydavatele se nemusí vždy  

shodovat s názory autorů jednotlivých příspěvků. * Tisk: Tiskárna MKS Domažlice – náklad 700 výtisků.   *  ZDARMA  *    
Uzávěrka příštího čísla je 20. července 2010                * Redakční rada: Mgr. M. Špačková, Bc. J. Látka *                   Reg. číslo   MK ČR E11530

   

Dne 29. června 2010  
jsme vzpomněli   

10. smutného výročí 
od úmrtí Ph.Mr. 

Jaroslava Hraničky 
z Poběžovic. 

 
 
 
 
 
 
 

 
Stále vzpomínají  
manželka, dcera  
a syn s rodinami. 

   

Dne 27.6.2010  
uplyne rok, co nás navždy 

opustil náš milovaný  
manžel, tatínek a dědeček 

pan 
Miroslav Havlík 

z Poběžovic. 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
  
 

Za tichou vzpomínku  
děkuje manželka Marie,  

dcery a synové s rodinami. 
   

Dne 2. července 2010  
uplyne 8 let, od chvíle,  

kdy nás opustil  
náš manžel a tatínek  

pan 

Jan Brix 
z Poběžovic. 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

Za tichou vzpomínku  
děkují 

manželka a dcery. 

Školní družina uskutečnila 
16.6.2010 celodenní výlet  
„žlutým vlakem“ Regiojet spo-
lečnosti Student Agency do 
Muzea strašidel v Plzni. 
Odjížděli jsme osobním vla-
kem ČD do Domažlic a vzhle-
dem k výluce jsme přesedli do 
luxusního autobusu Student 
Agency do Plzně. Cesta byla 
dlouhá, dobrodružná a plná 
překvapení. Některé děti místo 
bonbonů, obdržely igelitové 
sáčky a Kinedryl. Z plzeňského 
autobusového nádraží jsme po-
kračovali na náměstí do Muzea 
strašidel. Přivítala nás čaroděj-
nice a velmi sympatický prů-
vodce pan Zdeněk Zajíček. Dě-
ti si zacvičily, zazpívaly,
zahrály na strašidla v hradu 
Cukrštejn. Navštívily vodníka, 

čerta, Děprda z Brd, kostlivce a 
se strachem vykročily do pod-
zemí náměstí. Co čert chtěl, se 
nám stalo. Vypadl proud a my 
jsme se ocitli v úplné tmě. Za-
chránil nás strážce Zdeněk a 
vyprávěl nám pověsti o zákou-
tích sklepení. Vystoupili jsme z 
podzemí do Čarokrámku, kde 
si děti zakoupily suvenýry. Po-
silnili jsme se a procházkou 
parkem kolem fontány jsme 
došli na hlavní nádraží. S vel-
kým očekáváním jsme vyhlíže-
li „žlutý vlak“. Nastoupili a fr-
čeli k domovu. Výlet byl úžas-
ný. 31 dětí a 4-letá Simča byly 
perfektní a my spokojené z vy-
dařeného výletu.  
           
Vychovatelky Romana a Alena, 

maminka Simona  

„Žlutým vláčkem do Muzea strašidel“ 

   

Kdo Tě znal vzpomene, 
kdo Tě miloval, 

nikdy nezapomene. 
 

Dne 25. června 2010  
tomu byly již 4 roky,  

co od nás navždy odešel  
náš milovaný  

pan 
Václav Frček 

z Poběžovic. 
 
 
 
 
 
 
 

 
Stále vzpomínají  

manželka, dcera a synové  
s rodinami. 

Do roka a do dne... 

mailto:mupobezovice@arcom.cz
http://www.pobezovice.cz

